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Protokół Nr XVII/2020 

z przebiegu obrad XVII sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 17 września 2020 roku 

 

Sesja rozpoczęła się o godz.1300 i zakończyła się o godz.1350 

 

Na sesji obecnych było 13 radnych według załączonej listy obecności. 

Nieobecni: 1) Natalia Górska, 

2) Paweł Wawrzaszek.  

 

Do punktu 1 porządku obrad: 

W.Zwieruho – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XVII sesji Rady Gminy 

Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości. 

Stwierdził, iż na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 13 radnych, wobec czego rada może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Do punktu 2 porządku obrad: 

W.Zwieruho - przedstawił proponowany porządek obrad, który został przyjęty 

jednogłośnie w niżej podanym brzmieniu (Wynik głosowania imiennego stanowi 

załącznik). 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2.  Przyjęcie porządku obrad. 

3.  Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Baczyna. 

4.  Projekt uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi gminnej nr 002846F kategorii drogi 

gminnej. 

5.  Projekt zmiany uchwały budżetowej na 2020r - FB-1. 

6. Projekt zmiany uchwały budżetowej na 2020r - FB-2. 

7. Projekt zmiany uchwały budżetowej na 2020r - FB-3. 

8. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości środków do dyspozycji sołectw w roku 

budżetowym 2021. 

9. Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Gminy Lubiszyn dla jednostki 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Lubiszynie. 

10.  Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego 

współdziałania przy realizacji zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru i granic 

aglomeracji Gorzów Wielkopolski. 

11.  Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 

12.  Interpelacje i wnioski radnych. 

13.  Wolne wnioski i informacje. 

14.  Zamknięcie obrad sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 

Baczyna. 
 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVII/149/2020. 
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Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 4 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi gminnej 

nr 002846F kategorii drogi gminnej. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVII/150/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 5 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt zmiany uchwały budżetowej na 2020r - FB-1. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVII/151/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 6 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt zmiany uchwały budżetowej na 2020r - FB-2. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVII/152/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 7 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt zmiany uchwały budżetowej na 2020r - FB-3. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVII/153/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 8 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości środków do 

dyspozycji sołectw w roku budżetowym 2021. 

Uchwała była omawiana na komisji. Nie wszystkie propozycje uzyskały akceptację. W 

związku z tym uchwała została nieco zmieniona tylko w jednym punkcie. Chodzi o środki, 

które miały być przeznaczone dla sołectwa Baczyna, które traciło najwięcej. 

W.Prętki – Chyba nie do końca tak Panie Przewodniczący, bo przyjęliśmy jakąś 

propozycję, ale pomijając to, zdaje mi się, że ta uchwała, tej treści, która została 

przedstawiona jest wewnętrznie sprzeczna. Dlatego, że w treści uchwały odwołujemy się 

do tabeli a w uzasadnieniu mówimy o kwocie bazowej. Uważam, że powinno być 

zmienione uzasadnienie lub treść uchwały. 

W.Zwieruho – Zdanie o kwocie bazowej wykreślimy z uzasadnienia. 

B.Pampuchowicz – Chciałabym zaproponować wniesienie korekty do uzasadnienia tak, 

aby zgadzało się z treścią uchwały. Dyskutowaliśmy o tym na komisji i gdzieś nam to 

umknęło. 

W.Zwieruho – Wykreślimy to zdanie „Powyższa uchwała określa wysokość kwoty bazowej na 

mieszkańca sołectwa, tak, aby w budżecie na 2021 rok mogły być one kierowane do poszczególnych 

sołectw.”. 
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W.Prętki – Nie wiem, czy nie powinno być w treści uchwały wskazanie tej kwoty, która 

jest sumą, że uchwala się w tej wysokości z podziałem określonym w tabeli stanowiącej 

załącznik. Tak mi się wydaje. 

B.Pampuchowicz – Na komisji ustaliliśmy, że wysokość tych środków zostanie określona 

w załączniku z podziałem na poszczególne sołectwa. 

W.Zwieruho – Załącznik mamy wszyscy przed sobą. Tam nastąpiła jedna zmiana 

dotycząca miejscowości Baczyna. Chyba największym błędem byłoby, gdybyśmy chcieli 

ukarać Baczynę tym, że nie dajemy im środków, które naprawdę im się należą. Baczyna 

jest największą miejscowością, najszybciej się rozbudowuje, jest najbogatszą 

miejscowością, najwięcej środków z wszelkiego rodzaju podatków spływa do gminy i nie 

możemy w ten sposób karać kogoś, że się rozwija. Proszę państwa o przyjęcie 

zaproponowanej wersji bez zdania mówiącego o kwocie bazowej w uzasadnieniu. I 

cokolwiek by się stało z tym budżetem to chcę państwa poinformować, że zgodziliśmy się, 

że najmniejsze miejscowości dostają jednak kwotę praktycznie dwa razy większą i nie może 

to się stać kosztem tylko Baczyny. 

W.Prętki – Czuję się trochę urażony Pana wystąpieniem, bo ja nie kwestionuje kwoty, 

tylko sposób procedowania, ponieważ ustaliliśmy coś, przyjęliśmy opinię pozytywną 2 dni 

temu. Dostajemy dzisiaj nowy projekt uchwały. Pan ją uzasadnia tym, że Baczyna jest 

prężną, rozwijającą się miejscowością. Z poprzedniego projektu chyba wynikało, że 6900 

mieszkańców liczy Gmina, z tego 1340 ma Baczyna, tj. 1/5. Pan myśli, że pozostałe 4/5 

wypracuje mniej podatków niż 1/5? Wydaje mi się, że nie, więc proszę mi uzasadnić ten 

sposób. 

W.Zwieruho – Bardzo proszę, zsumujmy sobie z tych 4/5 kwotę i to nie będzie kwota, o 

której Pan mówi. 

Przechodzimy do głosowania przedstawionej treści uchwały. 

Rada Gminy większością głosów (12 za, 1 wstrzymujący się) podjęła w/w uchwałę Nr 

XVII/154/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 9 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Gminy 

Lubiszyn dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Lubiszynie. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVII/155/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 10 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego dotyczącego współdziałania przy realizacji zadania polegającego na 

wyznaczeniu obszaru i granic aglomeracji Gorzów Wielkopolski. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy większością głosów (11 za, 2 wstrzymujące się) podjęła w/w uchwałę Nr 

XVII/156/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 
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Do punktu 11 porządku obrad: 

15.08.2020r – Obchody Święta Wojska Polskiego i 100-lecia Bitwy Warszawskiej. 

Wspólnie z Panią Urszulą Stolarską – Z-cą Wójta Gminy Lubiszyn uczestniczyliśmy w tej 

uroczystości w Lubiszynie i złożyliśmy symboliczne wiązanki pod obeliskami również w 

Lubnie i w Gajewie. 

31.08.2020r – Sprawy administracyjne w Urzędzie Gminy. W imieniu swoim i radnego 

Mariusza Kwiatkowskiego – Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska, złożyłem wniosek o wycięcie drzew na cmentarzu w Lubiszynie. Swój 

wniosek poprzedziliśmy wizją w terenie. 

15.09.2020r – Wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy. 

16.09.2020r. – Sprawy administracyjne i przygotowanie ostatecznych materiałów na 

dzisiejszą sesję. 

Do punktu 12 porządku obrad: 

W.Prętki – Przyjęliśmy uchwałę o środkach dla sołectw na przyszły rok. Zgodnie ze 

Statutem do 30 września powinniśmy przedstawić uchwalone preliminarze. Nie mamy 

natomiast, jako sołtysi żadnych szczegółowych wytycznych. Wydaje mi się, że trzeba 

przekazać sołtysom, jak to ma wyglądać. Ilość tych środków drastycznie zmalała, np. w 

przypadku Sołectwa Staw to jest 6 krotnie mniej. I czy w związku z tym jakieś zadania 

zostaną zdjęte z sołectw, np. nie będzie oczekiwania, że będziemy dofinansowywać koszty 

oświetlenia nocnego i żeby nie było tak, że to światło będzie gaszone w tych sołectwach, 

które nie dokładają środków z funduszu sołeckiego. 

Wczoraj rozmawialiśmy na temat obwieszczenia. Pozwoliłem sobie dokładniej to 

obwieszczenie przestudiować i chyba jest tam mała dezinformacja, ponieważ wskazuje się 

w nim adres prywatnej posesji a według ustaleń to postępowanie dotyczy działki będącej 

własnością gminy. Chyba będę musiał usunąć to obwieszczenie i trzeba będzie je zmienić. 

B.Pampuchowicz – Rzeczywiście Pan Przewodniczący ma rację, są przygotowywane 

materiały. Będziemy jeszcze określali obligatoryjny zakres zadań dla sołectw. Trudno tu w 

tej chwili mówić o obowiązku dokładania do oświetlenia. Materiały zostaną przygotowane 

i postaramy się już jutro przekazać je do sołectw. 

U.Stolarska – Natychmiast po sesji sprawdzę poprawność obwieszczenia. 

W.Prętki – Oczywiście, Pani Skarbnik, dostaniemy też informację w jakiej formie, bo 

wiadomo, że ma być zebranie wiejskie, że ma być uchwała, ale w jakiej formie graficznej 

ma być przedstawiony ten preliminarz? Z rozbiciem, jak dotychczas w funduszu sołeckim? 

Czy szczegółowo będziemy musieli to dzielić, bo myślę, że przy tak skąpych środkach 

będzie się to mijało z celem. 

B.Pampuchowicz – Mówimy o preliminarzu, o planie rzeczowo-finansowym i myślę, że 

jakieś podstawowe określenie zadań będzie należało wskazać. Myślę, że mamy 

wypracowana procedurę i dobrą praktykę wydatkowania tych środków, jednak nie będą one 

już tak mocno podlegały rygorom ustawy o funduszu sołeckim. Przygotowaliśmy pełną 

dokumentację. Ma to służyć racjonalnemu wydatkowaniu środków publicznych. 

W.Prętki – Przy tak małych środkach sołtysi powinni mieć zapewnioną pewną 

elastyczność, oczywiście poruszając się w obszarze zadań własnych gminy i z rozsądkiem. 

W.Zwieruho – Pan Karol Stefanek przekazał interpelację (stanowi załącznik do protokołu. 
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R.Herian – Składam wniosek dot. zainstalowania monitoringu na placu zabaw w 

m.Marwice (stanowi załącznik do protokołu). 

Do punktu 13 porządku obrad: 

W.Prętki – Mam prośbę, odkąd w Stawie zamontowano nowe przystanki to stały się one 

miejscem spotkań dzieci i młodzieży. Te przystanki stały się tez bardzo niebezpiecznym 

miejscem. Mimo moich rozmów z rodzicami są tam dzieci w wieku przedszkolnym i 1-3 

klasa. Modne teraz stało się posiadania przez takie brzdące wszelkiej maści hulajnóg 

elektrycznych, czy też z napędem nożnym. Efekt tego jest taki, że czekam, kiedy dojdzie 

do jakiegoś tragicznego wypadku, dlatego że jest to droga powiatowa, dodatkowo jest to 

łuk drogi. Osobiście byłem świadkiem, gdzie na szczęście nie doszło do wypadku i dziecko 

nie odniosło obrażeń, ale wjechało hulajnogą prosto pod samochód. Nie mam zamiaru 

ściągać policji na rodziców, ale może jakby nasz dzielnicowy raz na kilka dni przyjechał 

po południu i swoim autorytetem po prostu przestraszył te dzieci i np. jednego dla przykładu 

odwiózł do domu. Takie sytuacje mogą skończyć się tragedią. 

W.Zwieruho – Potwierdzam, to co mówi Pan Przewodniczący. Sam musiałem używać 

hamulców, pomimo że przez tereny zabudowane jeżdżę bardzo powoli i rzeczywiście te 

dzieci hulajnogami podjeżdżają pod samochody. 

U.Stolarska – Przyjmujemy to zgłoszenie i przekażemy dzielnicowemu. 

W.Prętki –Nie wiem nawet, czy te wszystkie dzieci są ze Stawu, podejrzewam, że nie. To 

miejsce stało się takim punktem zbornym posiadaczy hulajnóg i z częścią rodziców 

rozmawiałem, ale widzę, że to jest tylko rozmowa, nic więcej. Być może gdyby rodzić 

zapłacił mandat za dziecko. 

R.Herian – Kiedyż była rozważana kwestia posterunku policji w Lubiszynie? 

U.Stolarska – Nadal jest rozważana. Pan Wójt prowadzi rozmowy związane z tym, jakie 

warunki powinny być spełnione. Przygotowujemy się do tego. Natomiast nie zapadła 

jeszcze ostateczna decyzja Komendy Miejskiej Policji, co do tego żeby organizować ten 

posterunek, ale od nas oferta została skierowana. 

R.Herian – Z moich obserwacji wynika, że Pan dzielnicowy rzadko bywa, przynajmniej w 

mojej miejscowości. 

U.Stolarska – Policja boryka się z problemami kadrowymi. 

W.Prętki – Jak idzie sprawa kotłowni w Domu Seniora? 

U.Stolarska – Bardzo dobrze, jest na ukończeniu. Wszystko będzie zorganizowane w taki 

sposób żeby ogrzewanie było niezawodne. 

S.Andrzejewski – Mam prośbę o przekazanie informacji do ZCG MG-6. Na terenie 

Ściechowa znajdują się bloki i z tego co mi zgłaszają mieszkańcy tych bloków, nie wszyscy 

mają śmietniki, bo tam są mieszkania wynajmowane. Śmieci są wyrzucane za przystanek 

albo do środka i na moją prośbę pracownik interwencyjny to zabiera. Zgłaszałem to do ZCG 

MG-6 i mieli się tą sprawą zająć pół roku temu, ale dalej tak się dzieje, że śmieci są 

wystawiane. 

Rozmawiałem już z Panem Tokarczukiem odnośnie znaków drogowych przy wjeździe do 

Ściechowa od strony Stawu. Tam nie ma tablic obszar zabudowany i znaku ograniczenia 

prędkości. 

U.Stolarska – Ponowimy interwencję w sprawie śmietników do MG-6 i ponowimy 

wniosek do Powiatu o oznakowanie. 
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W.Prętki – Przyłączyłbym się do prośby o zmianę liczby pojemników przy cmentarzu. To 

znaczy są postawione 2 pojemniki duże 250 l na papier a w mojej ocenie niepotrzebnie. 

Natomiast zdecydowanie brak jest pojemników na odpady „bio”, są też tylko 2 po 250l. 

Myślę, że można zabrać jeden na papier a zamiast niego postawić dodatkowy na „bio”. 

U.Stolarska – Myślę, że jesteśmy w stanie to zoptymalizować. 

Do punktu 14 porządku obrad: 

W.Zwieruho dokonał zamknięcia obrad XVII sesji Rady Gminy Lubiszyn. 

 
Protokołowała: 

K.Wiśniewska 

 

   Przewodniczący Rady Gminy 

(-) Wojciech Krzysztof Zwieruho 

 

 

 

 


